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Protokoll fört vid  

Bredsund- Rotholma samfällighetsförenings 

ordinarie årsmöte 2024-06-08 
Org. nr 716419–1038 

 

Plats: Folkets Hus i Herräng 

Tid: 2024-06-08 kl 10:00 – 11:30 

 

§1 Stämmans öppnande 

Årsmötet öppnades av föreningens ordförande Hans Metzén, som hälsade närvarande 

medlemmar välkomna.   

§2 Val av ordförande för stämman 

Till mötesordförande valdes Fredrik Vernersson som därefter övertog mötets ledning. 

§3 Val av sekreterare för stämman 

Till sekreterare valdes Magnus Friberg. 

§4 Val av justeringsmän, att jämte mötesordförande justera protokollet, samt tillika 

rösträknare 

Att justera protokollet och tillika vara rösträknare valdes Christer Hegart och Hans Metzén.  

§5 Fråga om stämman behörigen utlysts 

Kallelse uppsattes i mitten av maj på anslagstavlor vid Lapp, Korrnäs och Prästängsvägskälet 

Kallelse och vissa dokument inför mötet har även varit publicerade på föreningens hemsida, 

där även information om mötesdatum funnits sedan i februari. 

Årsstämman ansåg enhälligt att kallelse till årsmötet skett enligt vad stadgarna föreskriver. 

§6 Fastställande av dagordning vid mötet 

Årsstämman fastställde den föreslagna dagordningen. 

§7 Fastställande av röstlängd vid mötet 

Röstlängden som ifyllts av närvarande medlemmar fastställdes.  Antal röstberättigade 

deltagare är 18 st.  Röstlängden finns som Bilaga 1 till originalprotokollet. 

§8 Styrelsens verksamhets- och ekonomiska berättelse 

Med hänvisning till verksamhetsberättelsen redogjorde Hans Metzén översiktligt för 

föreningens verksamhet under det gångna verksamhetsåret 2023-05-01 till 2024-04-30.  Inga 

kontroversiella händelser har inträffat, dock blev vinterunderhållet betydligt mer kostsamt än 

vi haft senaste åren. Renovering av M-skyltar har påbörjats. 

Hans Metzén redogjorde för det ekonomiska utfallet.  Med anledning av Skatteverkets krav 

registrerades föreningen för moms med början 2023-05-01. Resultatet för verksamhetsåret är 

ett stort underskott som beror bland annat på den snörika vintern, en omfattande grusning, 

samt att två års vägsaltinköp hamnat på verksamhetsåret.  Ingen ersättning till 

styrelsefunktionärer har utgått och ingen avsättning till underhålls/investeringsfond har gjorts 

under året, utan pengarna har lagt på vägen.   

- Avtalen med Zeldas schakt och Redovisningsbyrån är förnyade. 

- Uppföljning av avtalet med IP-Only (fiberleverantören) fortlöper. 
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- Färister har monterats vid prästängen enligt Länsstyrelsens önskemål. Vi har köpt in 

material och entreprenör för installationen och Länsstyrelsen stod för kostnaderna. 

- Vi har haft bruttoviktsbegränsningar under tjällossningen och den har respekterats i 

ganska hög grad. 

- Fråga dök upp angående om UH/förnyelsefonden var upplöst eller inte. Hans förklarade 

att skillnaden i årets balansräkning för konto 2900 beror på att ingen avsättning gjorts. 

Inget uttag från fonden har gjorts (konto 1940) 

- Beröm gavs angående renoverandet av mötesplatsskyltarna. 

Beslutades godkänna redovisning av verksamheten. 

§9 Revisionsberättelse 

Revisionsberättelsen lästes upp av Carl Vernersson. Beslutades att godkänna 

revisionsberättelsen och därmed även resultat och balansräkning som granskats av 

revisorerna. 

Revisionsberättelsen finns som Bilaga 2 till originalprotokollet. 

§10 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen 

Årsmötet beslutade enhälligt på revisorernas rekommendation att bevilja styrelsen 

ansvarsfrihet för den tid redovisningen omfattar, d.v.s. verksamhetsåret 2023/2024. 

§11 Förslag från styrelsen och/eller inkomna motioner 

Inga motioner har inkommit.  Styrelsen har två informationspunkter -  momsfrågan för 

samfällighetsföreningar samt information om beläggningsutredning. 

Momsfrågan: 

Den 2022-02-15 meddelade Skatteverket i ett ställningstagande att en samfällighetsförening 

ska ta ut moms på bidrag som föreningen får från sina medlemmar.  Detta beslut 

överklagades av bl.a. REV men i Skatterättsnämnden beslutades i februari 2023 skyldighet 

enligt Skatteverkets riktlinje.  REV rekommenderade därför sina medlemsföreningar att 

registrera sig för moms, vilket vi gjorde fr.o.m. 2023-05-01. 

Efter att Skatterättens beslut överklagats av REV och några samfälligheter har Högsta 

förvaltningsdomstolen kommit fram till att till en samfällighetsförening inte ska ta ut moms 

på bidrag som medlemmarna betalar till föreningen.  Skatteverket har därefter i april 

innevarande år kommit med förslag att vår samfällighetsförening skall avregistreras för 

moms.  Föreningen svarade med inskick av begäran om avregistrering från halvårsskiftet 

2024-07-01.  Svar på detta kom i slutet av maj per telefon med överenskommelse om 

avregistrering enligt vår begäran.  Det innebär att vid årets fakturering av medlemsavgifter 

finns ingen moms specificerad.  Förändringen innebär ingen påverkan på storleken av den 

avgift som skall betalas. 

Skatteverkets hantering av det gångna verksamhetsårets moms är dock fortfarande oklar.  

Information om utredning angående möjlighet att belägga föreningens vägar 

Eftersom frågan om ”asfaltering” av våra vägar dyker upp återkommande har en översiktlig 

utredning av frågan genomförts inom styrelsen.   

För utredningen har synpunkter hämtats in från REV, Trafikverket, Handelsbanken och 

PEAB som lämnat en budgetoffert för beläggning med oljegrus, typ Y1G 8–16/11-16. 

Grundläggande förutsättningar är att anläggningsbeslutet tillåter beläggning och att vägen är 

i bra skick avseende vägbanan, diken och vägtrummor och med en vägbredd som ger normal 

trafik i två körfält, d.v.s. minst 4,5 m.   

Tanken är att besparingar i underhåll (skrapning, grusning) skall finansiera åtgärderna. 
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Kostnad för beläggning med oljegrus i ett lager enligt budgetoffert är 1,11 Mkr exklusive 

moms, med förutsättning att vägföreningen utfört förberedelsearbeten med utjämning och 

formning av vägbanan, kantskärning och dikning och erforderliga byten av vägtrummor.  

Föreningens kostnader för förberedelser skattas till 0,9 Mkr exklusive moms.  Kostnad totalt 

inklusive moms blir då ca 2,5 Mkr. 

Årliga besparingar i underhåll kan skattas till 0,3 Mkr, men detta förutsätter att inga 

oväntade kostnader uppstår som t.ex. skador i beläggningen. 

Föreningen kan låna 2 Mkr i Handelsbanken. Med amorteringstid 10 år och dagen ränteläge 

skulle årskostnad för första året bli ca 325 kkr, som sjunkit till 212 kkr år 10.  Således skulle 

årlig besparing kunna täcka lånekostnaden, förutsatt att inga andra oväntade kostnader 

uppstår efter genomförandet.  Underhålls/förnyelsefonden innehåller idag 0,24 Mkr, och 

behöver byggas upp till minst det dubbla före ett beslut om genomförande. 

 

Den viktigaste frågan är dock om anläggningsbeslutet tillåter att vägen beläggs.  Det anges 

inte i explicit i anläggningsbeslutet att vägen är en grusväg, däremot står det att 

anläggningsbeslutet avser redan anlagd befintlig väg.  I kontakt med Riksförbundet Enskilda 

Vägar (REV) har deras lantmätare angett att tolkning av anläggningsbeslut i domstol har gett 

skilda resultat, och att det därför inte kan uteslutas att om en föreningsmedlem överklagar ett 

stämmobeslut om beläggning så kan beslutet upphävas.  

Slutsatsen av styrelsens utredning blir därför att om frågan om beläggning av vägen skall 

aktualiseras måste vägen vara i mycket gott grundskick, och det krävs omfattande 

förberedelser och en total enighet bland föreningens medlemmar innan beslut kan fattas för 

genomförande.   

 

Stämmans mening är enhällig med styrelsen att vi inte kan gå vidare med beläggning. 

  

§12 Ersättning till styrelsen och funktionärer 

Förslag att arvode till styrelsen och funktionärer behålls oförändrat, d.v.s. 10.000 kr att 

nyttjas inom styrelsen inklusive suppleanter, samt 500 kr var till revisorerna och 500 kr till 

valberedningen efter inlämnade av komplett förslag till årsmötet för samtliga föreningens 

stadgeenliga funktionärer. 

Årsstämman beslutade enligt förslaget. 

§13 Styrelsens förslag till utgifts- och inkomststat samt debiteringslängd inklusive sista 

inbetalningsdatum 

Hans redogjorde för föreslagen treårsbudget, vilken nu åter presenteras med moms inräknat i 

kostnaderna.  Det nya verksamhetsårets budget slutar med ett underskott, men styrelsen 

rekommenderar att begränsa avgiftshöjningen till ca 7 %. 

Komplett debiteringslängd med betalningsförfallodag 2024-08-30 fanns tillgänglig vid 

årsmötet för medlem att ta del av.  

Årsmötet godkände styrelsens förslag om ökad debitering med ca 7% till totalt 5 183 kr 

per andel och förfallodatum enligt debiteringslängden 2024-08-30. Debiteringslängd 

finns framledes tillgänglig hos ordföranden, Hans Metzén. 

Stämman beslutade att godkänna styrelsen förslag som godkändes i tre delar. 

1-höjning av avgift med 7,1% 

2-debiteringslängd 

3-förfallodatum 2024-08-30 

§14 Styrelsens förslag till kommande aktiviteter och budget 

Budget för kommande verksamhetsår presenterades i §13 ovan, se bilaga 3. Föreningen har 

noterat fortsatt ökade kostnader för material, samt ett ökat behov av underhåll av vägen. 
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Inga större åtgärder förutom pågrusning är planerade.  Endast akuta åtgärder enligt 

långsiktiga UH-planen förutses ske. 

Årsstämman beslutade att godkänna presenterad budget och plan för kommande 

verksamhetsår. 

§15 Val av ordförande 

Valberedningen redovisade sitt förslag.  

Till ordförande på 1 år omvaldes Hans Metzén. 

§16 Val av ordinarie ledamöter 

Till ledamöter på 2 år omvaldes Christer Hegart och nyvaldes Anders Damberg. 

§17 Val av suppleanter 

Som suppleanter på 1 år omvaldes Kjell Selming och nyvaldes Olof Brus. 

§18 Val av revisorer och revisorssuppleant 

Till ordinarie revisorer på ett år nyvaldes Fredrik Vernersson, sammankallande,  

och Britt-Mari Andersson. Till revisorssuppleant nyvaldes Torgny Ljunggren. 

§19 Val av valberedning samt utse dess sammankallande 

Till valberedning omvaldes Åke Skarman, sammankallande och Anders Lutteman. 

§20 Meddelande av plats där stämmoprotokollet hålles tillgängligt 

Protokoll kommer att anslås på anslagstavlor vid Lapp, Korrnäs samt vid Prästängsvägskälet.  

Vidare kommer protokollet att finnas tillgängligt på föreningen hemsida under fliken 

”Dokument”. Se    www.bredsund-rotholma.se 

§21 Övrig information, eller synpunkter från medlemmarna 

- Avverkning av granbarkborrpåverkad skog vid Prästängen kommer att ske fram till 

2025. Mer information kommer. 

- Hans tackade av de funktionärer som slutar. Roger Bergh, Jan Jansson, Magnus 

Pettersson samt Carl Vernersson. 

§22 Stämman avslutas 

Mötesordföranden Fredrik Vernersson fastslog att inga ytterligare övriga frågor fanns.  

Fredrik och Hans tackade för visat intresse och avslutade årsstämman. 

 

 

Vid protokollet   Mötesordförande 

 

__________________   ___________________ 

Magnus Friberg    Fredrik Vernersson 

 

 

Justeras  

 

 

___________________   ___________________ 

Hans Metzén    Christer Hegart 

http://www.bredsund-rotholma.se/

